

Sønderup - Nordrup - Gudum



Fællesmenighedsrådsmøde tirsdag 11-03-2025 kl.18.30 til 21.00 i

Henrys hus Nordrup.

Til stede: Tordis Sværke, Peder Aagaard, Frank Pedersen, Niels Eggert, Kirsten Christiansen, Anna Müller, Anders Yttrup, Nina Jørgensen, Ellen Tønning, Annabelle Pedersen, Stine Tobel Nielsen, Tommy Toudahl Corfixen og Kaja Kyed Jespersen

Afbud:

Dagsorden:

1. **Velkomst, vi synger en salme -Nordrup vælger salme.**
2. Valg af ordstyrer og referent.
3. Godkendelse af dagsorden.
4. Regnskab ved Peder Aagaard -Orientering om årsregnskab.
5. Opdatering fra udvalg vedr. samarbejdsaftale regnskab de 3 råd imellem.
6. Præsten orienterer
7. Fordeling af gudstjenester.
8. Evaluering fastelavn. Skal vi prøve halloween?
9. Der foreslås et kirkebladsudvalg med mindst 2 medlemmer, Tommy Corfixen.
10. Status fra udvalget vedr. præstegårdshaven.
11. Mødesal status ved Niels Eggert.
12. Grundlovsdag opfølgning.
13. Forslag om hjertestarter – opfølgning.
14. Kollekt og indsamlede midler – digital bogføring ved Tommy og Peder – opfølgning.
15. Sogneaften sæson 2025-2026 status og lidt 24-25.
16. Kunst og kirker 2025 status.
17. Sønderup orienterer.
18. Gudum orienterer.
19. Nordrup orienterer.

20. Næste møde dato ?, Sønderup sørger for brød til næste møde.
21. Eventuelt.
22. Godkendelse af referat inden underskrift.

Beslutningsreferat:

1. Velkomst, vi synger en salme -Nordrup vælger salme.
 - a. Vi sang nr. 330 i Højskolesangbogen
2. Valg af ordstyrer og referent.
 - a. Stine blev ordstyrer og Peder referent
3. Godkendelse af dagsorden.
 - a. Den blev godkendt
4. Regnskab ved Peder Aagaard -Orientering om årsregnskab.
 - a. Midlerne via stiftslån til reovering skal med i budget 2026
 - b. Det blev bemærket, at det er uklart, hvad der refereres til, når der henvises til, når der konstateres at der er et underskud på de fælles midler
 - c. Gerne have et klart budget fremover; detaljeret så det er gennemskueligt, dette vil vi arbejde på fra det kommende budget 2026
 - d. Frank har fået dokumentation for tidligere aftaler vedr. budgettet; dette vil vi bringe i spil til den kommende fastlægnings af budget 2026
 - e. FM overlader til udvalget vedr. den fremtidige budgetlægning for de fælles menighedsråd at få dette på plads
5. Opdatering fra udvalg vedr. samarbejdsaftale regnskab de 3 råd imellem.
 - a. Frank har fået materiale vedr. tidligere regnskabsprocesser; det relevante vil blive rundsendt til FM, og indgå i udvalgsarbejdet med fastlægnings af de kommende budgetter
6. Præsten orienterer
 - a. Nyt kirkeblad har deadline 15.5.25
 - b. Gudstjenestelisten er lagt på hjemmesiden
 - c. Der er 10 konfirmationer; og 16 har været til konfirmandforberedelse
 - d. Filmoptagelse med konfirmander 9.4.
 - e. Konfirmandindskrivning 26.8.25
7. Fordeling af gudstjenester.
 - a. Ny plan, så graverne får lige mange gudstjenester fremover
8. Evaluering fastelavn. Skal vi prøve halloween?
 - a. Det gik fint, og reklamen for det virkede

- b. Det blev spurgt, om vi skal fortsætte med at holde fastelavn, da der ikke var så mange deltagere hos os, og det blev besluttet, at vi fremover ikke vil afholde fastelavn, og at vi ikke er interesserede i at holde Halloween
- 9. Der foreslås et kirkebladsudvalg med mindst 2 medlemmer, Tommy Corfixen.
 - a. Udvalget kom til at bestå af Tommy, Anna og Tordis
- 10. Status fra udvalget vedr. præstegårdshaven.
 - a. Det ser pænt ud og haven bliver holdt fornuftigt. Der skal formuleres et budget for vedligeholdelse af haven
- 11. Mødesal status ved Niels Eggert.
 - a. Det går planmæssigt
 - b. Det vurderes, om støttende mur er stærk nok til det nye tag
 - c. Husk studietur 17. maj og sognetur 14. august
- 12. Grundlovsdag opfølgning.
 - a. Taler er på plads; Lotte Büchert
 - b. Evergreen skal underholde
 - c. Højtaleranlæg er booket
 - d. Evt. deltagelse af Ruds Vedby-garden
 - e. Vi skal huske at reklamere for begivenheden
- 13. Forslag om hjertestarter – opfølgning.
 - a. Vi har undersøgt fonde
 - b. Stiftet er blevet hørt: Kan evt. få stiftsmidler og der er mulighed for at få driften af hjertestartere ind i budgettet
 - c. Udvalget arbejder videre med mulighederne for at få realiseret hjertestartere
- 14. Kollekt og indsamlede midler – digital bogføring ved Tommy og Peder – opfølgning.
 - a. Der arbejdes på at få indsamlede midler via vores mobile pay til ikke at gå på præstens firmakontokort, men direkte på vores konto til socialt arbejde
- 15. Sogneaften sæson 2025-2026 status og lidt 24-25.
 - a. Der er én sogneaften på planen endnu i denne sæson. Den vil foregå i kirken. Planlægning for den kommende sæson er godt i gang.
- 16. Kunst og kirker 2025 status.
 - a. Planlægningen er i gang; der har været det første arbejds møde.
 - b. Anders orienterede om det kommende Kunst og Kirker
- 17. Sønderup orienterer.

- a. Graveren er i gang med at undersøge nye granitsten til urnegrave.

18. Gudum orienterer.

- a. I gang med renovering af det offentlige toilet
- b. Også i gang med renovering af kapellet
- c. Deltagelse i stiftsdagen, m.m.
- d. Forslag om at efterligne Tjæreby's annoncering i lokalposten via link til pastoratets hjemmeside - undersøges

19. Nordrup orienterer.

- a. Tiltag efter samråd med kirkegårdsarkitekten for at gøre det lettere for graveren at vedligeholde kirkegården; liste over opgaver, f.eks.

20. Næste møde 6. maj, Sønderup sørger for brød til næste møde.

- a.

21. Eventuelt.

- a. Hensigtserklæring: Konfirmander skal fremover kunne få en gave til en værdi af 150,- kr.

22. Godkendelse af referat inden underskrift.

- a. Referatet blev godkendt

Amalie O. Nilsen
Anna Skille *Condis Svendsen*
Eller Tønnesen *Anna Sofie*
Tyge *Kristen Dehler* *Marlene Eho.*
Pegé *Rodrigue*